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Úřední záznam z jednání se zástupci Krajského úřadu Středočeského kraje a Domova 
pod lípou ze dne 17. července 2023 

Jednání navazovalo na předchozí jednání dne 12. prosince 2022 a dne 24. ledna 2023. Na 
lednovém jednání požádal radní Hrabánek, abychom se v obdobném formátu sešli ještě 
jednou ve fázi uzavření věci.  

Jednání dne 17. července 2023 se účastnili:  

(1) za Středočeský kraj: 

 Mgr. Martin Hrabánek, radní pro sociální oblast Středočeského kraje, 

 Mgr. Pavla Karmelitová, vedoucí odboru sociálních věcí KÚSK, 

 Jakub Šlajs, DiS., vedoucí oddělení koncepce a metodiky sociálních služeb KÚSK, 

 PhDr. Helena Šikýřová, metodička sociálních služeb, 

(2) za Domov pod lípou: 

 Ing. Jana Juklová, pověřena řízením, 

 , sociální pracovnice, 

(3) za Kancelář veřejného ochránce práv: 

 Mgr. Jana Gregorová, Mgr. Petra Hadwigerová. 

JG se ujala úvodního slova, osvětlila účel jednání, poděkovala za dosažené pokroky a 
dosavadní spolupráci a omluvila nepřítomnost Mgr. et Mgr. Romany Jakešové.   

JG požádala ředitelku Juklovou o shrnutí pokroků v mezidobí. 

Ředitelka Juklová uvedla, že se věnovali provozním věcem, nastavení podpory klientům, 
ochraně práv klientů a jejich soukromí, vytvářeli nové metodiky. Pracovní tým byl posílen o 
šest nových zaměstnanců. Proběhla vyjednávání se starosty okolních obcí (Benátky nad 
Jizerou, Lysá nad Labem). V polovině září 2023 se první čtyři klienti stěhují do nového bytu. 
Na začátku roku 2024 se přestěhuje dalších 6 klientů. Zároveň se buduje tým zaměstnanců, 
kteří budou poskytovat podporu klientům v bytech. Zaměstnanci měli supervizní setkání. 
V srpnu 2023 má v zařízení intenzivně působit speciální pedagožka, mimo jiné nastavovat 
práci s PC. Dále probíhá spolupráce s rehabilitační pracovnicí a logopedkou. Pracuje se také 
na nových náplních práce a personálním auditu.  

Radní Hrabánek poděkoval ředitelce Juklové, že stabilizovala organizaci. Poté na dotaz JG 
uvedl aktuální informace o výběrovém řízení na nového ředitele Domova pod lípou. Ani ve 
druhém výběrovém řízení se nepodařilo vybrat vhodného kandidáta. Proto KÚ vyhlásí již 
třetí výběrové řízení (zahájení výběrového řízení zveřejnil KÚ dne 24. července 2023).  
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Radní Hrabánek hovořil také o bariérách transformace, jako je finanční zajištění, získání 
vyhovujících prostor a v neposlední řadě předsudky. 

JG poděkovala za přijatá opatření, zejména záměr transformovat zařízení. Dále apelovala na 
to, aby nadále probíhala intenzivní spolupráce mezi KÚ a zařízením. Uvedla, že zástupce 
ombudsmana JUDr. Vít Alexander Schorm považuje přijatá opatření za dostatečná a 
v následujících týdnech o tom obdrží zařízení i KÚ písemné vyrozumění. Po uzavření věci 
bude následovat zveřejnění zprávy a komunikace se zařízením a krajem v ESO (není to 
sankce).  

Sociální pracovnice zařízení  se zeptala, zda máme informace o postupu Policie. 
Dále vznesla dotaz, zda může VOP usměrnit praxi OSPOD. Pracovníci z OSPOD totiž začali ve 
velké míře jezdit na neohlášené návštěvy. Ředitelka Juklová uvedla, že postrádají metodiky 
k výkonu ústavní výchovy v DOZP, nebo například návod, jaké výdaje jsou přípustné ze 
sirotčího důchodu.  

PH odpověděla, že žádnou informaci od Policie nemáme a že je na konci léta plánujeme 
oslovit. K praxi OSPOD sdělila, že má její popis z dřívějšího telefonátu s ředitelkou Juklovou 
a že informace předala kolegyním, které se podílejí na šetření postupu OSPOD. Budeme 
s nimi pracovat i pro účely plánovaného kulatého stolu s OSPOD a MPSV. Pokud jde o 
metodiky, navrhla zástupkyním zařízení, aby nejasnosti probraly s KÚ – své síly může spojit 
odbor sociálních věcí a školství a v případě potřeby se KÚ může obrátit i na MPSV. V této 
souvislosti se PH doptala sociálního odboru KÚ, v kolika DOZP v kraji mají dětskou 
klientelou. Jakub Šlajs odpověděl, že asi ve třech nebo čtyřech. PH navrhla, aby na nějaké 
platformě sdílela tato zařízení s KÚ nejasnosti z praxe a KÚ jim následně poskytl metodickou 
podporu, případně ve spolupráci s dalšími odbory KÚ či MPSV. 

JG závěrem ještě jednou poděkovala a doporučila KÚ, aby se standardy uvedenými ve zprávě 
z návštěvy Domova pod lípou pracoval i ve vztahu k dalším zařízením. Od zástupkyň zařízení 
zazněla také výzva, abychom Domov pod lípou v budoucnu znovu navštívili a zhodnotili 
pokroky.  

Zapsala: Petra Hadwigerová  




